

Sarah Colin

Wartime Experience: Was Active in the French Resistance

Sarah Colin was born in 1922 in Germany. Her maiden name was Weitman. She was interned for the first time in 1940 because she was German, she was liberated soon after because her father had served as a volunteer in the French army.

She was arrested again on October 18, 1943 because of her actions in the resistance. After a stay at Drancy she was deported to Auschwitz on Jan 32 1944 and remained there until Jan 18, 1945.

When Auschwitz was evacuated, she was taken to Ravensbruck. After enduring several evacuations, she was finally liberated by the Soviet troops. She was in a very weakened state and was cared for by the American services and was taken back to France. As with many other deportees her return was not a period of happiness but rather deep fear with lingering uncertainties of the fate of her family and the fear of not being welcome in France.

Des dossiers du Mémorial de la Shoah–Paris

Sarah Colin

Résistant

Sarah COLIN est née en 1922 en ALLEMAGNE sous le nom de Sarah WEITMANN. Elle est internée une première fois en 1940 comme allemande, puis libérée peu après car son père s'est engagé comme volontaire dans l'armée française. Elle est à nouveau arrêtée le 18/10/1943 pour fait de résistance. Après un passage à DRANCY elle est déportée à AUSCHWITZ le 22/23 janvier 1944 et travaille à l'UNION jusqu'au 18/01/1945. Lors de l'évacuation, elle est conduite à RAVENSBRUCK. Après avoir supporté plusieurs évacuations puis être finalement libérée par les troupes soviétiques, Sarah COLIN, très affaiblie; est prise en charge par les services sanitaires américains. Elle est rapatriée vers la FRANCE en train. Comme beaucoup d'autres déportés, le retour n'est pas une période d'euphorie mais de crainte sourde, où se mêlent l'incertitude sur le sort des siens et la peur de ne pas être bien accueillie.